

# 精明選購 「創新」醫療儀器

## Smart Choice on "Innovative" Medical Devices

「創新」醫療儀器通常代表新穎的、變革性的或突破性的科技，旨在推進醫學領域，為疾病預防、檢查、診斷、監測、治療、康復等提供更安全、更有效的選擇。

"Innovative" medical devices usually represent novel, transformative or breakthrough scientific technologies that aim at advancement in the field of medicine to provide safer and more efficient options for disease prevention, investigation, diagnosis, monitoring, treatment, rehabilitation etc.

### 「創新」醫療儀器可能有的特色 Possible Features of "Innovative" Medical Devices

- 與市場上主流的醫療儀器相比，「創新」醫療儀器在性能或安全性方面表現出更大優勢
- Demonstrating advantages in performance or safety compared with medical devices prevailing in the market



- 是有變革性技術醫療儀器的修改版本，或現有工具或科學方法的新穎應用
- A modified version of a medical device with transformative technology, or a novel application of existing tools or scientific approaches



### 留意事項 Points to Note

01

使用前，請諮詢醫護專業人員  
Consult healthcare professionals before use



02

選購已於「醫療儀器行政管理制度」表列的儀器，以確保該產品能符合安全、品質及性能要求  
Purchase device listed under the Medical Device Administrative Control System (MDACS) to ensure the device meets safety, quality and performance requirements



03

小心誇張失實的宣傳策略  
Beware of exaggerated publicity tactics



04

由於操作方法與同類產品可能有異，用家必須使用前細閱及遵從使用說明  
User shall carefully read and follow the Instruction for Use (IFU) before use



更多資訊 For more information:



醫療儀器科  
Medical Device Division  
[www.mdd.gov.hk](http://www.mdd.gov.hk)



衛生署  
Department of Health

二零二三年十月製作  
Produced in October 2023